
 

 

НАЦИОНАЛНА ЗДРАВНООСИГУРИТЕЛНА КАСА 
София 1407, ул. „Кричим” № 1  

 

 

 

 

СТЕНОГРАФСКИ ПРОТОКОЛ 

ОТ ЗАСЕДАНИЕ НА НАДЗОРНИЯ СЪВЕТ НА НЗОК 

21 НОЕМВРИ 2023 ГОДИНА 

 

 

 Днес, 21 ноември 2023 г., в сградата на НЗОК, гр. София, ул. 

„Кричим“ № 1, ет. 4 се проведе извънредно заседание на Надзорния съвет 

на НЗОК. 

 

Присъстват: 

От Надзорния съвет на НЗОК: доц. Михаил Околийски, проф. Илко 

Гетов, Теодор Василев, проф. Григор Димитров, Тодор Воденичаров, адв. 

Пламен Таушанов. 

Станимир Михайлов – управител на НЗОК, д-р Йорданка Пенкова – 

подуправител на НЗОК. 

Отсъстват следните членове на Надзорния съвет: Георги Клисурски, 

Румен Спецов, д-р Иван Кокалов. 

 

Заседанието започна в 16.00 часа. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Добър ден, колеги. Имаме кворум. 

Дневният ред е от две точки. Има постъпило писмо от Министерство на 

здравеопазването с изх. № 04-00-76/20.11.2023 г. с приложено становище от 
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главния секретар на Министерския съвет с отразени бележки по отношение 

на проекта на Закона за бюджета на Националната здравноосигурителна 

каса за 2024 г. И т. 2 от дневния ред – има постъпило писмо от Българския 

лекарски съюз. Ако сте съгласни с така предложения дневен ред, моля да 

гласувате, колеги. 

ДНЕВЕН РЕД: 

1. Постъпило писмо от Министерство на здравеопазването изх. № 04-00-

76/20.11.2023 г. с приложено становище от главния секретар на 

Министерския съвет изх. № 04.11-131/20.11.2023 г. с изразени бележки и 

предложения по проекта на Закон за бюджета на Националната 

здравноосигурителна каса за 2024 г. 

2. Разни. 

ЗА – доц. Михаил Околийски, проф. Илко Гетов, Теодор Василев, проф. 

Григор Димитров, Тодор Воденичаров, адв. Пламен Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Има и постъпило писмо от 20.11.2023 г. във 

връзка с електронните протоколи. Не знам дали сте го получили. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Писмото от Асоциацията на 

научноизследователските фармацевтични производители в България е 

получено, но по него нямаме готовност в момента да коментираме. 

Становището, което е изразено от администрацията на Министерския 

съвет, там ясно е разписано и нашите юристи имат положително 

становище. И също така по писмото на Българския лекарски съюз има 

предложен текст. По тези две точки имаме готовност да докладваме. 
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По становището от администрацията на Министерския съвет 

предложението е за отпадане на ал. 2 от § 12 и записване на нова редакция 

на ал. 6 от § 12. Чета текста на § 12, ал. 6 новата редакция: „Управителят на 

Националната здравноосигурителна каса може да извърши увеличение на 

индивидуалните основни месечни заплати на служителите на НЗОК и РЗОК 

по условията и реда на наредбата по чл. 67, ал. 3 от Закона за държавния 

служител и чл. 107а, ал. 10 от Кодекса на труда, включително и извън 

сроковете, определени в нея, в рамките на разходите за персонал, 

предвидени по бюджета на НЗОК за 2024 г.“. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Колеги, имате ли някакви 

коментари по това предложение? 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Считам, че предлагания текст, който 

изчете г-н Михайлов, следва да бъде приет, както и отпадането на § 12, т. 2. 

Приетият от Надзорния съвет текст на ал. 6 не е прецизиран и трябва да 

бъде променен. Новата редакция на текста, според мен дори е по-

благоприятна за служителите. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Колеги, ако няма други коментари, 

предлагам да гласуваме. Който е „за“ така направеното предложение от 

администрацията на Министерския съвет, моля да гласува. Предложението 

се приема. 

По т. 1 от дневния ред 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Приема постъпилите в рамките на провежданата от Министерство на 

здравеопазването съгласувателна процедура по чл. 32, ал. 1 от УПМСНА 

бележки и предложения по § 12 от Преходни и заключителни разпоредби 
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на проекта на Закон за бюджета на Националната здравноосигурителна каса 

за 2024 г., като същите могат да бъдат отразени. 

2. Възлага на управителя на Националната здравноосигурителна каса да 

изпрати настоящото решение на Министъра на здравеопазването.  

ЗА – доц. Михаил Околийски, проф. Илко Гетов, Теодор Василев, проф. 

Григор Димитров, Тодор Воденичаров, адв. Пламен Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Точка втора е Разни – писмото от 

Българския лекарски съюз с предложение в Преходни и заключителни 

разпоредби на Закона за бюджета на НЗОК за 2024 г. да бъде предвидено 

изключение ежегодният анекс по чл. 53, ал. 3, предложение първо от 

Закона за здравното осигуряване за 2024 г. към Националния рамков 

договор за медицинските дейности за 2023 - 2025 г. да се подписва до 2 

месеца от датата на обнародване на Закона за бюджета на НЗОК за 2024 г. в 

„Държавен вестник“, като влиза в сила от датата на подписване на анекса. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Нашите юристи предлагат в Преходни 

и заключителни разпоредби на Закона за бюджета на Националната 

здравноосигурителна каса да се включи нов параграф 17 със следното 

съдържание: 

Ал. 1 - Националната здравноосигурителна каса и Българският 

лекарски съюз, съответно Българският зъболекарски съюз, могат да 

предоговорят чрез подписване на анекс Националния рамков договор за 

медицинските дейности за 2023 - 2025 г., респ. Националния рамков 

договор за денталните дейности за 2023 - 2025 г., в частта по чл. 55, ал. 2, т. 

3а и 6б от Закона за здравното осигуряване, в срок до 2 месеца от 

обнародване на този закон в „Държавен вестник“. 



5 

 

Ал. 2 - Анексите по ал. 1 влизат в сила от 1 януари 2024 г. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Аз съм съгласен. Така е добре да се 

процедира, защото няма време за подписването на анекси до края на 

годината. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Колеги, подлагам това 

предложение на гласуване. Който е „за“, моля да гласува. Приема се. 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Подкрепя направеното предложение от страна на Българския лекарски 

съюз обективизирано в писмо наш вх. № НС-06-00-14/16.11.2023 г. с цел 

организиране на  ефективно провеждане на процеса на договаряне на 

страните по Националния рамков договор на обеми и цени на медицинската 

и денталната помощ в рамките на предвидените със Закона за бюджета на 

НЗОК за 2024 г. финансови параметри. 

По предложения текст от Българския лекарски съюз приема следната 

редакция: 

В проекта на Закон за бюджета на Националната 

здравноосигурителна каса за 2024 г., одобрен с решение № РД-НС-04-

105/14.11.2023 г. на Надзорния съвет на НЗОК, да се създаде в Преходни и 

заключителни разпоредби нов параграф със следното съдържание: 

§ ... (1) Националната здравноосигурителна каса и Българският 

лекарски съюз, съответно Българският зъболекарски съюз, могат да 

предоговорят чрез подписване на анекс Националния рамков договор за 

медицинските дейности за 2023 - 2025 г., респ. Националния рамков 

договор за денталните дейности за 2023 - 2025 г., в частта по чл. 55, ал. 2, т. 

3а и 6б от Закона за здравното осигуряване, в срок до 2 месеца от 

обнародване на този закон в „Държавен вестник“.  
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(2) Анексите по ал. 1 влизат в сила от 1 януари 2024 г. 

2. Възлага на управителя на Националната здравноосигурителна каса да 

уведоми Председателя на Българския лекарски съюз и Министъра на 

здравеопазването за решението по т. 1. 

ЗА – доц. Михаил Околийски, проф. Илко Гетов, Теодор Василев, проф. 

Григор Димитров, Тодор Воденичаров, адв. Пламен Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Ако може, да разгледаме и постъпилото 

писмо от Българския зъболекарски съюз. То касае бюджета за 2024 г. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Българският зъболекарски съюз в 

писмото си поставя два въпроса. Българският зъболекарски съюз 

категорично настоява бюджета за дентална помощ да бъде не по-малко от 

5% от бюджета за здравноосигурителни плащания на Националната 

здравноосигурителна каса за 2024 г. при запазване на настоящия пакет 

дентални дейности. Искането се подкрепя със следните факти: данните, 

считано от 2003 г. до 2018 г. включително сочат, че бюджетът за дентална 

помощ е средно 4,99%, след което процентите драстично спадат и са дали 

процентите по години. 

Второто, което заявяват в това писмо, че „Българският зъболекарски 

съюз отхвърля направеното предложение за премахване на доплащането за 

лечението на усложненията от зъбния кариес (пулпити и периодонтити на 

временни и постоянни зъби) при ЗОЛ до 18 години. Настояваме то да 

остане с цел превенция на усложненията и пряк контрол от страна на 

родителите за извършването на тези лечебни действия.“. 

Това са им двете искания. Ние направихме изчисления, че ако 

приемем тяхното искане за 5% от общия размер на здравноосигурителните 
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плащания, това означава, че в момента в проекта на Закона за бюджета на 

НЗОК за 2024 г. за дентална помощ са заложени средства в размер на 328 

882 300 лв. Трябва да бъдат увеличени с 52 664 270 лв. Това е при запазване 

на същия пакет. Т.е., тук говорим само за увеличение на цената на пакета. 

Като цена на пакета се очертава увеличение с 18% и на двата пакета – и за 

лица до 18 години, и за лица над 18 години. И съответно цените стават: за 

здравноосигурени лица до 18 години – 364 лв. При поемане от НЗОК на 

цената за пациент става 376 лв. И, ако се увеличат цените с 18%, стойността 

ще възлиза на 444 лв.; за здравноосигурени лица над 18 години – 277,50 лв. 

и при увеличаване на цените с 18% ще възлиза на 327,50 лв. В момента 

така, както са разпределени здравноосигурителните плащания, няма откъде 

да се вземе такава сума, която да се прехвърли към разходите за дентална 

помощ. Това евентуално би могло да се случи, когато започнем 

преговорите с тях в началото на следващата година и евентуално, като 

предварително разпределение за сметка на резерва. Естествено, ако Вие 

вземете такова решение. Но 52 млн. лв. в момента няма откъде да се вземат. 

Същевременно предварителните очаквания са да има неизпълнение на 

разходите за дентална дейност за 2023 г. от порядъка на около 4 млн. лв., 

които да се прехвърлят в следващата година. Ние това вчера им го казахме, 

но явно им се струва недостатъчно. Вчера имахме среща с Българския 

зъболекарски съюз, в резултат на която те изпратиха това писмо. По 

отношение на втората точка, която е тяхното искане, да не включваме в 

цената на пакета допълнителното плащане - потребителската такса, нашето 

становище е, че това може да се приеме, като бюджетното въздействие 

представлява около 1 200 000 лв., които всъщност няма да бъдат за сметка 

на здравноосигурителните плащания по това перо, а ще бъдат за сметка на 

здравноосигурените лица, техните родители. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Тук въпросът е принципен. Ние като политика 

искаме ли от гражданите да отпадне това доплащане, което е доста 
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дразнещо и те са единствените, които имат доплащане вече години наред? 

Мисля, че нашата позиция е доста по-принципна и точна. Аз лично няма да 

подкрепя да отпадне това нещо за децата до 18 години. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Аз също няма да подкрепя нито едно от 

предложенията на Българския зъболекарски съюз, защото подобно 

предложение не се прави в 12 без 5, когато вече бюджетът е минал през 

правно-техническата и административна процедура. Първо да си използват 

всички заделени по бюджета на касата средства и тогава да искат 

увеличение. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Аз също бях изненадан, че в 

последния момент се получава такова писмо, защото това, което говорихме 

преди е за тяхното искане за увеличение с 20% на бюджета за дентални 

дейности, което ние удовлетворихме. Сега тази индексация допълнително е 

нещо, което има някакво основание, но може да се разглежда на един 

следващ етап в преговорите и евентуално да се мисли да се вземат средства 

на един етап от Резерва. Към този момент и аз смятам, че няма откъде да ги 

вземем тези средства. Това ще бъде за сметка на някоя друга област. Този 

баланс в момента сме го достигнали. На Националния съвет за тристранно 

сътрудничество е гледан бюджета в този вид, в който вече сме го одобрили.  

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Аз не знам доколкото ние сме в 

състояние в момента да влияем на бюджетната процедура и да променяме 

стойностите в отделните пера на бюджета, защото от тук нататък проектът 

на Закона за бюджета на Националната здравноосигурителна каса за 2024 г. 

се докладва от Министъра на здравеопазването директно. Така че той 

трябва да вземе решение в Министерския съвет, чието заседание доколкото 

знам се предвижда за тази седмица. Ако искате, приемете го за сведение. В 

преговорите ще се търсят възможности за постигане на съгласие с 
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Българския зъболекарски съюз до някаква степен и когато започнат 

преговорите, тогава да видим конкретно какво е възможно. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Аз предлагам да не обещаваме нищо.  

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Точно така. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Ние разглеждаме нещата, още бюджетът не е 

приет, а ние започваме да обещаваме с резерва какво ще се случи. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Аз не съм казал да го приемате това. 

Просто Ви го казах за сведение как е възможно. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Приемаме за сведение направените 

предложения и въпросът приключва. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Това не е точка от дневния ред. 

Ние го приемаме за сведение това писмо. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Съгласен съм. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Благодаря Ви, колеги, за 

участието. Закривам заседанието. 

 

Заседанието приключи в 16.20 часа 

 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НА 

НАДЗОРНИЯ СЪВЕТ НА НЗОК: 

 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ 

 

 

 

Изготвил: 

Д. Беличева 


